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[Iver Poulsen.] 
teresse i og anstrengelse for at øge sine ind- 
tægter. Vi finder det rigtigt, at det folke- 
ting, der bevilger et tilskud som det, der 
her er tale om, også med passende mellem- 
rum bliver orienteret om baggrunden for 
støtten, sådan som det netop kan ske ved, 
at vi bevarer revisionsbestemmelsen. 

I øvrigt kan mange forhold ændre sig, 
og uforudsete forhold kan spille ind i de 
kommende år og årtier. Derfor mener de 
uafhængige, at det vil være forkert at op- 
hæve revisionsbestemmelsen, og derfor vil 
de uafhængige stemme imod en sådan op- 
hævelse. 

Ministeren for kulturelle anliggender (Sølv- 
høj): Jeg skal ikke gøre mange bemærk- 
ninger til det ærede medlem hr. Iver Poul- 
sens betænkeligheder ved det foreliggende 
lovforslag. Der fandt jo under første be- 
handling en meningsudveksling sted. Jeg 
vil dog gerne understrege, at når de øvrige 
ordførere efter en undersøgelse har fundet, 
at der ikke burde stilles ændringsforslag, 
er det netop baseret 홢 har jeg forstået 홢 
på den tankegang, at forsøgsordningen med 
to 5-årige bevillingsperioder har bestået sin 
prøve, og at museet på en helt anden måde 
end under den nugældende ordning vil være 
i stand til at disponere på lang sigt netop 
til fordel for museets økonomi og til fordel 
for det publikum, der besøger museet. Det 
må derfor siges at være en bedre ordning 
både for Ny Carlsberg Glyptotek og for det 
store publikum, at man gør den således 
gennem lang tid prøvede ordning perma- 
nent. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

I 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om vedligeholdelse af kirker og 
kirkegårde m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
134) findes i tidenden sp. 3684). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om afvikling af de gejstlige enke- 
kasser. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
135) findes i tidenden sp. 3690). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om købstadkommunernes styrelse. 

(Lovforslaget (nr. 152) findes i tillæg A. 
sp. 2175, fremsættelsen i tidenden sp. 3490). 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den under punkt 14 på dagsordenen 
opførte sag, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i lov om landkommunernes styrelse. 

(Lovforslaget (nr. 153) findes i tillæg A. 
sp. 2177, fremsættelsen i tidenden sp. 3490). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Herløv Larsen: Jeg skal på mit partis 
vegne her ved første behandling af de frem- 
satte lovforslag om ændringer i henholdsvis 
lov om købstadkommunernes styrelse og lov 
om landkommunernes styrelse gøre nogle 
bemærkninger om de foreslåede ændringer. 

Indledningsvis vil jeg gerne takke den 
højtærede indenrigsminister for de fremsatte 
forslag, der på en række felter afhjælper 
mangler ved bestående love, ligesom de på 
enkelte punkter giver nyskabelser, der er 
tiltrængt set i forhold til den udvikling, 
der sker i samfundet, for så vidt lovforsla- 
gene vedtages i det høje ting. 

De ændringer, der sker i lov om købstad- 
kommunernes styrelse i henhold til lovfor- 
slagets § 1, købstadkommunallovens § 8, har 
gennem årene givet anledning til mange 
vanskeligheder, idet der ikke tidligere har 
været mulighed for i borgmesterens fravær 
at yde første næstformand noget vederlag 
for det arbejde, vedkommende måtte ud- 
føre under borgmesterens fravær. Vi har jo 
set eksempler på, at en borgmester på grund 
af sygdom har måttet være fraværende op 
mod 1 år. I et sådant tilfælde har første 
næstformand måttet passe det daglige ar- 
bejde, uden at der i henhold til lovgivningen 
har været mulighed for at honorere dette, 
hvilket var en utilfredsstillende ordning. 

Mit parti finder den formulering, lovfor- 
slaget har fået, hensigtsmæssig, idet der ved 
en vedtagelse i byrådet og efter godkendelse 
af indenrigsministeriet nu kan ydes første 
næstformand 1/12 af den løn, som normalt 
ydes borgmesteren. Jeg forstår af bemærk- 
ningerne, at der her specielt er tænkt på 
afløsning af borgmesteren under ferie o. lign., 
idet lovforslaget jo yderligere åbner adgang 
til, hvis borgmesteren måtte være fravæ- 
rende i længere perioder af særlige årsager, 
f. eks. sygdom, at byrådet kan vedtage med 
indenrigsministeriets godkendelse at yde et 
vederlag afhængigt af arbejdsbyrdens om- 
fang og fraværets varighed. Denne sidste 
bestemmelse berører ikke tolvtedelsveder- 
laget. 

Ud over for købstadkommunerne får ord- 
ningen også virkning for de kommuner, der 
er omtalt i lov om købstadkommunernes 
styrelse § 34, de sønderjyske flækker, Mar- 
stal Handelsplads samt de københavnske 
omegnskommuner. 

Dersom loven vedtages, vil ændringen 
kunne få virkning fra 1. april d. å. 

Hvad angår de foreslåede ændringer i lov 
om landkommunernes styrelse, har jeg på 
mit partis vegne følgende bemærkninger. 

I lovforslaget foreslås i § 1, nr. 2, en til- 
svarende ændring som den ovenfor omtalte 
ændring i købstadkommunalloven indføjet i 
landkommunallovens § 15 blot med den for- 
skel, at det her er amtsrådet, som skal god- 
kende sognerådets beslutning, da det jo er 
amtsrådet, der har tilsynet med landkom- 
munernes styrelse. Også denne ændring vil, 
dersom lovforslaget vedtages, få virkning 
fra 1. april d. å. og afhjælpe et savn i vore 
landkommuner. 

I lovforslagets § 1, nr. 1 홢 vedrørende 
landkommunallovens § 10 홢 foreslås end- 
videre efter mit partis opfattelse en vigtig 
ændring, idet landkommunerne efter for- 
slaget får mulighed for i lighed med køb- 
stadkommunerne at indføje i de kommunale 
vedtægter, at ligningen foretages af lig- 
ningskommissionen, hvor større og større 
arbejdsbyrder efterhånden lægger beslag på 
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